

Press Release

Communication Unit of the Congress of Local and Regional Authorities

Ref: 603b06

Tel: : +33 3 90 21 49 36

Fax : +33 3 88 41 27 51

congress.com@coe.int

www.coe.int/congress



Facing climate change: action at local and regional level

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and
Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 17.10.2006 – The Committee on Sustainable Development of the Council of Europe Congress is organising a hearing to be held in Yerevan (Armenia) on 19 October to discuss innovative approaches carried out at local and regional level in dealing with the challenges of climate change.

The hearing, which will take place in the Ani Plaza Hotel from 1.45 pm to 6.30 pm, will be opened by Armenian Ecology Minister Vardan Aivazyan and the Chair of the Sustainable Development Committee Gaye Doganoglu. Gotelind Alber, a specialist on climate policy, will present the perspectives for the next 100 years and policies at the international level.

The participants will examine a variety of stake-holders' responses to the challenges of climate change. They will examine innovative approaches aimed at fostering a new energy culture, a mobility society and sustainable urban planning. The case studies are based on the policies in the cities of Pamplona (Spain), Oslo (Norway), Paris (France) and Miskolc (Hungary), as well as the Lower Austria Region.

Contact in Erevan :

Marité Moras, Secretary of the Committee on Sustainable Development

Mobile: +33 (0)6 50 39 29 16 ; E-mail : marite.moras@coe.int

L'action des collectivités territoriales face au changement climatique

Strasbourg, 17.10.2006 – La Commission du développement durable du Congrès du Conseil de l'Europe organise le 19 octobre à Erevan (Arménie) une audition pour examiner les approches innovantes mises en œuvre par les pouvoirs locaux et régionaux régional pour relever les défis du changement climatique.

Cette audition, qui aura lieu à l'hôtel Ani Plaza de 13 h 45 à 18 h 30, sera ouverte par Vardan Aivazyan, Ministre arménien de l'Ecologie, et Gaye Doganoglu, Présidente de la Commission du développement durable. Gotelind Alber, experte spécialiste des politiques climatiques, présentera les perspectives pour les 100 prochaines années et les politiques au niveau international.

Les participants examineront les réponses des divers acteurs concernés au défi mondial majeur posé par le changement climatique. Ils étudieront les actions novatrices qui visent à promouvoir une nouvelle culture énergétique, une société de la mobilité et un urbanisme durable. Les débats s'appuieront sur les politiques et expériences des villes de Pampelune (Espagne), Oslo (Norvège), Paris (France) et Miskolc (Hongrie), ainsi que de la Région de Basse-Autriche.

Contact à Erevan :

Marité Moras, Secrétaire de la commission du développement durable

Portable: +33 (0)6 50 39 29 16 ; E-mail : marite.moras@coe.int

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.
It brings together 315 full and 315 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.
President of the Congress Halvdan Skard (Norway, SOC), President of the Chamber of Regions: Yavuz Milden (EPP/CD, Turkey),
President of the Chamber of Local Authorities : Ian Micallef (Malta, EPP/CD).
Political Groups : Socialist Group (SOC), Group of the European People's Party – Christian Democrats (EPP/CD),
Independent and Liberal Democrat Group (ILDG).